



Ref. : Circular No.06 /2022.....

Date :28 / .03 / 2022.....

الرقم : تعميم رقم : 06 / 2022.....

التاريخ : 28 / .مارس / 2022 م.....

الموافق :

To : All Private Health Establishments

إلى : جميع المؤسسات الصحية الخاصة

After Compliments, ,,

تحية طيبة وبعد ،،،

الموضوع : سحب عينات فحص البلعنة لكوفيد -19 بالمؤسسات الصحية الخاصة

Subject: Swab collection of Covid -19 in Private Health Establishments

It has been noticed recently, some complaints have been received and noticed on some private health organizations, because of the different results of the tests, some of which are negative and the same tests for the same patients are positive After the investigation, there was a great loss for this directorate, as some people took samples incorrectly to give negative result. Refer to that please check that the sample is taken in the right way according to circular No. 28/2020 (attached copy) and samples are taken from both mouth and nose.

Above mentioned is for your kind information and importance to work on it.

تلاحظ في الآونة الأخيرة ورود شكاوي على بعض المؤسسات الصحية الخاصة لإختلاف نتائج الفحوصات حيث بعضها تكون سلبية ونفس الفحوصات لنفس المرضى تكون إيجابية وبعد التقصي فقد تبين لهذه المديرية قيام البعض بأخذ عينات بطريقة غير صحيحة لإعطاء نتائج سلبية.

عليه يجب التأكد من أخذ العينة بالطريقة الصحيحة حسب ما ورد في التعميم رقم 28/2020 (مرفق نسخة) بأن تؤخذ العينات من الفم والأنف معا ، وستقوم هذه المديرية بدراسة تضارب أي النتائج أو أي تقارير تفيد وجود تجاوزات بهذا الصدد وسيتم إتخاذ تدابير صارمة إتجاهها .

هذا للإطلاع والعلم والعمل به للأهمية .

الدكتور/ مهنا بن ناصر المصلي

Muhanna Bin Nasir Al Muslahi

مدير عام المديرية العامة للمؤسسات الصحية الخاصة

Director General- D.G.Private Health Establishments



Cc:-
- Office of Undersecretary of Health Affairs
- Directors of Department of Private Health Establishments All Governorates

نسخة :
- مكتب وكيل الوزارة للشؤون الصحية .
- مدراء دوائر المؤسسات الصحية الخاصة - بجميع المحافظات



Ref. : Circular No. 28 /2020

Date : 04/November /2020

الرقم : تعميم رقم : ٢٨ / ٢٠٢٠
التاريخ : ٤ / نوفمبر / ٢٠٢٠ م

To : All Private Health Establishments

After Compliments, , ,

إلى : جميع المؤسسات الصحية الخاصة

تحية طيبة وبعد ، ، ،

الموضوع : فحوصات كوفيد- ١٩ المقدمة من المؤسسات الصحية الخاصة

Subject: COVID -19 test provided by Private Health Institutions

It has came to our notice that specimen collection for COVID – 19 virus is done incorrectly resulting in false negative results for positive cases.

Please note the following :

- Swabs should be taken from the nasopharynx transnasally till the nasopharynx and from the oropharynx transorally till the oropharynx.
- It is not a NASAL or Oral swab!

نما إلى علمنا بأن أخذ عينات لفحص كوفيد -١٩ تعمل بطريقة خاطئة مما يتسبب بظهور نتائج سلبية خاطئة للحالات المصابة بالفيروس.

عليه نرجوا الإنتباه بأن العينة تكون من البلعوم الأنفي والبلعوم الفمي .

- العينة من البلعوم الأنفي عن طريق الأنف إلى أن تصل إلى البلعوم الأنفي و العينة من البلعوم الفمي تكون عن طريق الفم إلى أن تصل إلى البلعوم الفمي .
- العينة ليست من الأنف ولا من الفم بل البعوم الأنفي والفمي .

Dr. Mazin bin Jawad Al- Khabouri
Director General
D.G. Private Health Establishments



الدكتور/ مازن بن جواد الخابوري
مديرعام المديرية العامة للمؤسسات الصحية
الخاصة

Cc:-
- Director of Undersecretary of health affairs office
- HE. Advisor of Health Affairs
- Directors of Department of Private Health Establishments All Governorates

نسخة :
- مكتب سعادة الدكتور وكيل الوزارة للشئون الصحية
- مكتب سعادة الدكتور مستشار الوزارة للشئون الصحية
- مدراء دوائر المؤسسات الصحية الخاصة - بجميع المحافظات